
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 3/2018 konaného dne 21. března 2018 

 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Černý Radek 
2. Ježek Jan 7. Kuželka Ivan 
3. Šajnar Erik 8. Vrzal Miloslav 
4. Faltus Zdeněk 9. Janoušková Marcela 
5. Procházka Jan (místopředseda)  
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Antonín Pavel 5. Dudíková Marie 
2. Mazanec Jiří 6. Lodinová Miluše 
3. Hambálková Zuzana 7. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
4. Preininger Tomáš  
 Hosté: 
1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 5. Mlčák Jan (Nemocnice PE) 
2. Dvořáková Jana (OZ) 6. Tomášová Eva (Nemocnice TR) 
3. Rezničenko David (Nemocnice HB) 7. Velev Lukáš (Nemocnice JI) 
4. Weisshaupt Jiří (Nemocnice NMNM)  
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Hospodaření zřizovaných lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2017 - setkání 

s řediteli zřizovaných nemocnic; 
4. Diskuze, různé; 
5. Závěr. 
 1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
 3. Hospodaření zřizovaných lůžkových poskytovatelů zdravotních služeb za rok 2017 - 

setkání s řediteli zřizovaných nemocnic 
Lukáš Kettner přivítal zástupce nemocnic zřizovaných Krajem Vysočina a vyzval členy, aby vznášeli své dotazy: 
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Nemocnice Nové Město na Moravě Jiří Weisshaupt, ekonomický náměstek Nemocnice Nové Město na Moravě, okomentoval 
prezentaci. Lukáš Kettner vznesl dotaz na výši úhrad od zdravotních pojišťoven u magnetické rezonance pro rok 2018. Jiří Weisshaupt odpověděl, že úhrady pro rok 2018 ještě nejsou stanoveny, je pouze stanovena záloha. Na pojišťovnu byl zaslán dopis s žádostí o navýšení zálohy 
a sdělení referenční hodnoty pro rok 2018. V současné době se pracuje na úrovni roku 2017. Částečně došlo k navýšení paušální částky. Zdeněk Faltus vznesl dotaz na personální zajištění 
magnetické rezonance. Jiří Weisshaupt odpověděl, že činnost zajišťuje jeden kmenový zaměstnanec a poté externí zaměstnanci. Jan Procházka vznesl dotaz na časový termín splatnosti 
závazků z obchodních vztahů vůči dodavatelům. Jiří Weisshaupt odpověděl, že cca 5 měsíců. Dále vznesl dotaz, zda došlo k meziroční změně termínu po splatnosti. Jiří Weisshaupt odpověděl, že termín byl zkrácen o jeden měsíc. Zdeněk Faltus vznesl dotaz na počet operací. Jiří 
Weisshaupt odpověděl, že ročně je v nemocnici provedeno kolem osmi tisíc operací. Lukáš Kettner vznesl dotaz na počet interních lůžek. Jiří Weisshaupt odpověděl, že ke snížení lůžek 
došlo v době rekonstrukce interního pavilonu před pěti lety. Dále vznesl dotaz na odmítnutí pacientů, které přiveze zdravotnická záchranná služba. Jiří Weisshaupt odpověděl, že všichni pacienti jsou v současné době přijímáni, nedochází k odmítnutí. Dále vznesl dotaz na posilování 
komerčních aktivit. Jiří Weisshaupt opověděl, že se jedná o pronájem reklamních prostor, prodej volně prodejných léků a vedlejší činnosti nemocnice. Dále vznesl dotaz na využívání náborových 
příspěvků a stipendií. Jiří Weisshaupt odpověděl, že v současné době žádný lékař stipendium nevyužívá, nelékařský pracovník jeden. V loňském roce byl 11 lékařům vyplacen náborový příspěvek a v letošním roce třem. Jan Procházka vznesl dotaz, o jaké obory se jednalo. Jiří 
Weisshaupt odpověděl, že o interní oddělení a urologii. Radek Černý vznesl dotaz, na kterém oddělení je nedostatek personálu. Jiří Weisshaupt odpověděl, že interním a očním. 
 Nemocnice Třebíč Eva Tomášová, ředitelka Nemocnice Třebíč, okomentovala prezentaci. Lukáš Kettner vznesl dotaz 
na časový termín splatnosti závazků z obchodních vztahů. Eva Tomášová odpověděla, že čtyři měsíce a to z důvodu velkých investic a pořízení drobného majetku souvisejících s výstavbou 
nového pavilonu chirurgických oborů. Dále vznesl dotaz na uspořádání chirurgického pavilonu. Eva Tomášová odpověděla, že od doby kdy byl zastupitelstvem kraje projekt schválen, je pravidelně na poradách primářů a vrchních sester sdělováno, že rekonstrukce bude probíhat v 
několika etapách. V první fází se bude stavět pavilon primárně určen pro pacienty a následně bude další etapa „Rekonstrukce pavilonu G“, ve kterém se bude v 5. NP nacházet i zázemí pro personál. 
Současný stav není konečný. V případě že bude oční oddělení, bude zapotřebí oční operační sál. Dále vznesl dotaz na úhradovou vyhlášku. Eva Tomášová odpověděla, že cílem je splnit kritéria 
úhradové vyhlášky pro rok 2018, zvýšit příjmy z ambulantní péče. Plánuje se rozšíření některých ambulancí. Lukáš Kettner vznesl dotaz na využívání náborových příspěvků a stipendií. Eva Tomášová odpověděla, že obě formy finančních prostředků jsou využívány. V současné době 
chybí primář na urgentním příjmu.  
Nemocnice Havlíčkův Brod David Rezničenko, ředitel Nemocnice Havlíčkův Brod, okomentoval prezentaci. Jan Procházka vznesl dotaz na omezení lůžkového fondu v roce 2017. David Rezničenko odpověděl, že došlo 
k omezení operačních sálů na tři měsíce. V současné době celkem osm lékařů využívá stipendijních příspěvků a další čtyři lékaři jsou v jednání. Náborový příspěvek byl využit u zástupce 
primáře na gynekologie. Lukáš Kettner vznesl dotaz na odmítnutí pacientů, které přiveze zdravotnická záchranná služba. David Rezničenko odpověděl, že všechny pacienty nemocnice v současné době přijímá. Dále vznesl dotaz na snižování interních lůžek v posledních třech letech. 
David Rezničenko odpověděl, že ke snížení nedošlo. Ivan Kuželka vznesl dotaz na výběrové řízení na magnetickou rezonanci. David Rezničenko odpověděl, že se bude jednat o první výběrové 
řízení, u angiolinky se jednalo o opakované výběrové řízení. V současné době je již připravena smlouva k podpisu. Miloslav Vrzal vznesl dotaz na eRecepty. David Rezničenko odpověděl, že jsou využívány v 70 %. Dále doplnil informace o stížnostech za rok 2017: celkem bylo podáno 18 
stížností, dvě stížnosti byly oprávněné, jedna částečně oprávněná a 15 neoprávněných.  
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Nemocnice Pelhřimov Jan Mlčák, ředitel Nemocnice Pelhřimov, okomentoval prezentaci. Lhůta závazků po splatnosti 
jsou tři měsíce. Jan Procházka vznesl dotaz na navýšení počtu zaměstnanců. Jan Mlčák odpověděl, že se jednalo o lékařský personál. U všech ostatních oddělení je průměrný stav. Lukáš Kettner vznesl dotaz na odmítnutí pacientů, které přiveze zdravotnická záchranná služba. Jan 
Mlčák odpověděl, že záleží na obsazenosti lůžek, ale v současné době žádný pacient nebyl odmítnut. Dále vznesl dotaz na snížení počtu lůžek. Jan Mlčák odpověděl, že počet nebyl omezen. 
Dále doplnil informaci o zapojení do projektu „Zdravá nemocnice“. Nemocnice usiluje o získání statusu „Homeopatické lékárny“. Jan Procházka vznesl dotaz na absolutní počet lékařského 
personálu a operačních výkonů za rok 2017. Jan Mlčák odpověděl, že 98 lékařského personálů a celkem bylo provedeno kolem čtyř tisíc operací. Lukáš Kettner vznesl dotaz na náborové příspěvky a stipendijní příspěvky. Jan Mlčák odpověděl, že se jedná o velmi motivační nástroj, problém je, že 
z příspěvků je odváděno zdravotní a sociální pojištění. Dále vznesl dotaz na omezení provozu heliportu. Jan Mlčák odpověděl, že v současné době z důvodu rekonstrukce skladu, není u 
heliportu možné zajistit bezpečné podmínky provozu, a proto byl dočasně přesunut. Dále vznesl dotaz na stavbu Emergency. Jan Mlčák odpověděl, že byl vytvořen návrh studie na výstavbu nového pavilonu, jehož součástí je i emergency, která by řešila areál jako celek.  
Nemocnice Jihlava Lukáš Velev, ředitel Nemocnice Jihlava, okomentoval prezentaci. Od roku 2015 je z důvodu 
rekonstrukce interního pavilonu nemocnice mínus 70 lůžek. Nemocnice dále zůstává jediným z množiny registrovaných poskytovatelů ambulantních služeb (všeobecných a specializovaných), který poskytuje LPS v režimu 24/7. Jde nákladově o velmi drahou službu, která není pokryta 
výnosy, navíc podléhá regulaci v rámci ambulantní produkce. V současné době není uzavřeno vyúčtování roku 2016 za VZP. Členové zdravotní komise byli pozváni na workshop „Analýza 
rozdílů ve spotřebě zdravotní péče v ČR se zaměřením na kraj Vysočina“ konaného dne 5. 4. 2018 v Nemocnici Jihlava. Miloslav Vrzal vznesl dotaz na eRecepty. Lukáš Velev odpověděl, že nemocnice eRecepty využívá na 98 %. Lukáš Kettner vznesl dotaz na stipendijní a náborové 
příspěvky. Lukáš Velev odpověděl, že tyto příspěvky nemocnice využívá, jedná se o dobrý motivační nástroj. Dále vznesl dotaz na odmítnutí pacientů, které přiveze zdravotnická záchranná 
služba na příjem pacientů. Lukáš Velev odpověděl, že v současné době jsou všichni pacienti přijímáni. V úhradové vyhlášce na rok 2019 se nově objeví „Institut mimořádné nákladného pacienta“. Lhůta po splatnosti závazků z obchodních vztahů je kolem sedmi měsíců. Dále vznesl 
dotaz na NIS. Jana Dvořáková odpověděla, že se uskutečnilo 2. jednání se dvěma dodavateli v rámci výběrového řízení, v polovině roku 2018 by mohla být podepsána smlouva a v příštím roce 
implementace. Jako první by měla implementovat Nemocnice Jihlava, všechny nemocnice předložily v rámci výzvy IROP projekt zaměřený na pořízení nového NIS. Ivan Kuželka vyslovil 
žádost o zaslání dat týkající se porovnání hospodaření nemocnic. Tento podkladový materiál bude zaslán společně se zápisem.  4. Diskuze, různé Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 18. dubna 2018 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.   

5. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
   
  MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
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Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 27. března 2018. 


